
1 

 

 
PROTOKÓŁ 0012.6.2.2017 

z posiedzenia Komisji Kultury i Sportu 
w dniu  19 stycznia  2017 roku 

 

Miejsce posiedzenia: sala nr 130 Urzędu Miasta 
Czas posiedzenia: 15.00 -16.45 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie z 
załączonymi listami obecności.  W posiedzeniu nie uczestniczyła Radna Anna 
Toborowicz – usprawiedliwiona.  
 
Porządek obrad 
 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Spotkanie z Radą Sportu i Kultury 

4. Sprawy bieżące: 

• Projekt uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej  
nr 3 wchodzącej w skład Zespołu Szkół Mistrzostwa Sportowego z siedzibą 
w Jastrzębiu-Zdroju przy ul. Piastów 15 w Szkołę Podstawową nr 3 
Mistrzostwa Sportowego 

• Pismo Polskiego Związku Tenisa Stołowego w sprawie możliwości 
powołania Ośrodka Szkolenia Stacjonarnego w tenisie Stołowym, 

• Odpowiedź na wnioski Komisji z dnia 15 grudnia 2016 r.  

5. Wolne głosy i wnioski 

6. Przyjęcie protokołu z 24 listopada oraz 15 grudnia 2016 r.  

7. Zakończenie posiedzenia  

Ad. 1 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Mirosław Kolb. Przywitał 
przybyłych na posiedzenie członków komisji oraz zaproszonych gości. 

 
Ad. 2 

Porządek obrad został przyjęty głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się 
– 0. 

Ad. 3 

Spotkanie z Radą Sportu i Kultury 
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Andrzej Matusiak 
 - Proszę Państwa mamy bardzo dobrą informację dla Rady Kultury w Budżecie 
Miasta na 2017 jest o 40 tys. zł więcej przeznaczonych środków na konkursy z 
dziedziny kultury. W tej chwili zamiast 110 tys. zł, jest 150 tys. zł. Będziemy cały 
czas monitorować czy kwota jest  wystarczająca. Mam również informację, że 
Państwo w przyszłym miesiącu kończycie prace nad strategią dot. kultury. Proszę 
o przybliżenie w jakich obszarach Państwo się poruszacie przy tworzeniu strategii 
kultury? 
 
Robert Bareja 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Rada Kultury pracuje nad 
opracowaniem strategii kultury. W celu opracowania strategii spotkaliśmy się ze 
wszystkimi środowiskami tworzącymi i twórców z Jastrzębia-Zdroju. Zbieraliśmy 
informacje, sugestie. Rozmawialiśmy o planach dotyczących  tego co się obecnie 
dzieje w kulturze jak również przyszłości naszego miasta w dziedzinie kultury. 
Dotyczy to 3 aspektów życia kulturalnego – kultura masowa, czyli organizacja 
wszelkiego rodzaju imprez , uroczystości, działań kulturalnych przeznaczonych 
dla mieszkańców. Drugi aspekt to twórcy kultury  - ich twórczość na terenie 
miasta. 3 aspekt to baza materialna – zasoby materialne jak i niematerialne 
(zabytki, instytucje kulturalne, archiwizacja dotychczasowego dorobku). Wnioski 
zostały zebrane i Rada Kultury przystąpiła do analizy SWOT poszczególnych 
obszarów działalności kulturalnej miasta. Takiej analizy SWOT dokonaliśmy w 
następujących obszarach - baza i zasoby materialne, potencjał intelektualny, 
wydarzenia kulturalne, plany na przyszłość. Zaproponowaliśmy ankietę dotyczącą 
diagnozy kultury wydarzeń kulturalnych i planów tego co mieszkańcy oczekują i 
jakie mają potrzeby kulturalne. Taką ankietę zamieściliśmy na stronach 
konsultacyjnych Urzędu Miasta jak również w instytucjach kulturalnych. Ankieta 
była aktywna przez miesiąc. W tej chwili trwa jej obliczanie. Na bazie tego 
opracujemy standardy i zamierzenia , które chcemy ująć w koncepcji pracy. Do 
miesiąca postaramy się Państwu przedstawić założenia w postaci konkretnego 
dokumentu.  
 
Mirosław Kolb 
 - Składaliście Państwo wnioski do budżetu miasta? 
 
Robert Bareja 
 - Tak. Składaliśmy wniosek dot. zakupu fortepianu, zwiększenia środków 
finansowych  na kulturę, za co Radzie Miasta i Pani Prezydent serdecznie 
dziękujemy. Myślę , że przyczyni się do poszerzenia i jakości oferty. Oprócz tego, 
że istnieje MOK, MOSIR czy MBP, która działa wg swojego planu, budżetu coraz 
więcej w mieście pojawia się środowisk twórczych, instytucji, fundacji, które są 
fundacjami poza budżetowymi ale mające duży potencjał intelektualny jeżeli 
chodzi o swoją własną działalność artystyczną. Zależy nam na tym abyśmy 
pokazali ludzi, możliwości intelektualne i artystyczne jakie miasto posiada. 
Dysponujemy coraz większą ilością osób, które zaczynają istnieć na rynku 
artystycznym nie tylko lokalnym, ale wykraczającym poza granice naszego kraju. 
Nie ukrywam, że największą bolączką są zasoby bazowe. Nie mamy Sali kinowej 
takiej, która mogłaby wyświetlać najnowsze filmy. Nie mamy profesjonalnej sali 
gdzie mogłyby się odbywać spektakle teatralne. Kolejna sprawa to galeria do 
prac plastycznych. W strategii będzie zawarta taka nasza prośba o 
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zaadoptowanie czy wybudowanie w przyszłości budynku , który spełniałby 
wszystkie warunku do profesjonalnej działalności kulturalnej.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Rada działalności pożytku publicznego wyszła z taką inicjatywą , aby obiekt, 
który jest przy ul. Kaszubskiej był miejscem i siedzibą dla wielu stowarzyszeń. 
Czy Państwo działając w obszarze kultury macie informacje, że tych pomieszczeń 
jest mało? Uważamy, że można byłoby z tego budynku skorzystać. Są tam 
bardzo dobre warunki organizacyjne – sala gimnastyczna, świetlica możliwość 
zorganizowania stołówki. Jest to bardzo ładne miejsce, które można byłoby 
wykorzystać dla wszelkiego rodzaju stowarzyszeń w naszym mieście. 31 stycznia 
w UM o godz. 15.00 Pani Prezydent organizuje spotkanie w tym temacie. Byłoby 
to wyjście naprzeciw stowarzyszeniom. Potrzebne jest stworzenie koncepcji. 
Chcielibyśmy, aby w tym miejscu powstał również Dom Solidarności. 
Prosilibyśmy, abyście Państwo przedstawili nam strategie kultury jak już będzie 
gotowa. Czy fortepian będzie zakupiony? 
 
Anna Hetman 
 - W tym roku zostały złożone dwa wnioski. Jeden ze strony Dyrektora MOK z 
prośbą o zakup drugiego projektora cyfrowego, który pozwoliłby na 
wykorzystanie małej sali kinowej jeżeli chodzi o premiery filmowe.  W ub. roku z 
rezerwy został zakupiony projektor do małej sali więc dwie sale będą 
wykorzystane jednocześnie jeżeli chodzi o premiery. Drugi wniosek dot.  zakupu 
fortepianu. W minionym roku nie udało się tego zrealizować z różnych względów 
proceduralnych. W tym roku fortepian będzie zakupiony. Będzie udostępniany dla 
wszystkich kto będzie potrzebował. Stała lokalizacja fortepianu to będzie MOK. 
Prawdopodobnie zakup będzie z rezerwy Prezydenta bądź przesunięć.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Jaki jest koszt takiego fortepianu? 
 
Anna Hetman 
 - ok. 40 tys. zł.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Chcielibyśmy przekazać informację dla Rady Sportu, że na Sesji budżetowej 
Rada Miasta podniosła kwotę z 1 mln. zł do 1 mln. 200 tys. zł jeżeli chodzi o 
rozwój sportu. Udało się również znaleźć środki finansowe na konkursy z 
dziedziny sportu o kwotę 70 tys. zł. W  tym, roku mamy 270 tys. zł  więcej jeżeli 
chodzi o sport niż w roku ubiegłym. Czy uchwała dotycząca Szkoły Mistrzostwa 
Sportowego w ZS nr 5 była przez Państwa procedowana na Radzie Sportu? 
 
Michał Szelong 
 - Nie. Już to mówiłem na ostatniej komisji. Przez 17 miesięcy funkcjonowania 
Rady Sportu mieliśmy 12 spotkań i ostatnie było 28 listopada 2016 r. Na komisji 
w grudniu mówiłem, że Rada Sportu będzie po feriach.  Kolejny termin ustalony 
jest na 6 lutego 2017 r.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Była Sesja Nadzwyczajna w sprawie oświaty, na komisjach mieliśmy gości w 
postaci kibiców piłkarskich gdzie wmawiano nam , że uchwalenie uchwały w 
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sprawie utworzenia Szkoły Mistrzostwa Sportowego daje możliwość GKS 
Jastrzębie otrzymania licencji na II ligę. W wykazie uchwał na obecną Sesję  nie 
mamy tego projektu uchwały. Od samego początku twierdziłem, że sprawę 
należy załatwić kompleksowo. Żeby otrzymać licencję na II ligę potrzebne są 
grupy młodzieżowe. Nie jest potrzebna Szkoła Mistrzostwa Sportowego. Naciski, 
które były robione na Radę Miasta, że Rada Miasta coś blokuje uważam za 
nieprawdziwe. Wprost przeciwnie uważam, że Rada Miasta zachowała się 
pozytywnie wycofując uchwałę. Chcieliśmy znać cały plan odnośnie klas 
sportowych. Gdzie będą powołane klasy i o jakim profilu. Czy będą Szkoły 
Mistrzostwa Sportowego powołane w innych miejscach. Otrzymaliśmy również 
pismo z Polskiego Związku Tenisa Stołowego w sprawie utworzenie Ośrodka 
Szkolenia Stacjonarnego w tenisie stołowym. Pan Prezes twierdził, że taki 
ośrodek mógłby został utworzony w Jastrzębiu-Zdroju ze względu na halę 
Omega, bliskość ośrodków w Czechach. 25 stycznia chcemy zorganizować 
posiedzenie Komisji Kultury i Sportu poświęcone temu tematowi. Byłaby to 
korzyść  dla miasta, sportu i jastrzębskich szkół. Jeżeli powstałby taki ośrodek 
przygotowań olimpijskich to musiałyby powstać klasy sportowe o profilu tenisa 
stołowego. Nie wyobrażam sobie inaczej.  
 
Mirosław Kolb 
 - Dlaczego nie ma projektu uchwały w sprawie Utworzenia Szkoły Mistrzostwa 
Sportowego na najbliższą Sesję? 
 
Anna Hetman 
 - Kuratorium Oświaty chce posprawdzać ZS nr 5 i SP nr 4. Kuratorium jest 
zdania, że w ZS nr 5 powinna powstać Szkoła Podstawowa ogólnodostępna z 
oddziałami sportowymi.  
 
Krzysztof Janicki 
 - Były rozbieżności jeżeli chodzi o dane, które miało Kuratorium. 
 
Anna Hetman 
 - Będzie weryfikacja tych danych. Mam nadzieję, że pójdzie to w tym kierunku, 
że nie będzie to szkoła ogólnodostępna tylko mistrzostwa sportowego.  
 
Iwona Rosińska 
 - Wczoraj odbyła się Komisja Edukacji i Polityki Społecznej w której udział brali 
obecni dziś nauczyciele i Dyrektor ZS nr 1. Nauczyciele i Pan Dyrektor boją się o 
swoje miejsca pracy. Oddam głos Panu Dyrektorowi i nauczycielom.  
 
Patryk Mochnacz 
 - Z tego miejsca chciałbym podziękować Radnej Rosińskiej za możliwość 
uczestniczenia w dzisiejszej Komisji. Dziękuje Panu Przewodniczącemu za 
wprowadzenie do porządku obrad punktu w którym będziemy mogli zabrać głos. 
Tak jak Pani Rosińska wspomniała w dniu wczorajszym przedstawiłem ogólny 
zarys odnośnie ewentualnego zatrudnienia nauczycieli w  poszczególnych latach. 
Zwracamy się z uprzejmą prośbą do członków Komisji o poparcie i pomoc w 
utworzeniu oddziału sportowego o profilu ogólnosportowym w ZS nr 1. Oddam 
głos Panu Nowakowskiemu, który przedstawi ogólne cele i zadania klasy 
sportowej z ukierunkowaniem na gry zespołowe.  
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Robert Nowakowski – nauczyciel ZS nr 1 
 - Wczoraj złożyliśmy na Komisji Edukacji i Polityki Społecznej wniosek o 
utworzenie takiej klasy w ZS nr 1. Przemawia za tym nasza kadra, obiekty 
sportowe, wyniki.  
 
Pismo w sprawie poparcia utworzenia klasy ogólnosportowej wraz z celem i 
zadaniami stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Anna Hetman 
 - Nie wiem czy warto zabierać czas nam wszystkim skoro decyzja jest prosta. 
Nigdy nie było takiej decyzji, że dla klas sportowych w ZS nr 1 nie ma miejsca. W 
przypadku kiedy dwa lata temu była propozycja utworzenia klasy sportowej nie 
było zgody tylko dla tego, że judo miało być brane pod uwagę. W związku z tym, 
że w Szkole Mistrzostwa Sportowego była już akceptacja klas judo nie chcieliśmy 
tworzyć tych klas w innych szkołach. Braliśmy pod uwagę, że kiedy będzie 
strategia rozwoju sportu w mieście to ma to mieć logiczny ciąg szkoleniowy w 
całym mieście. Jeśli jest jedna Szkoła Podstawowa o profilu sportowym i ma judo 
to jest Gimnazjum i Liceum i klub judo „Koka”, który pilotuje to wszystko. W 
przypadku piłki nożnej jest tak samo. Jeżeli chodzi o tworzenie klasy 
ogólnosportowej o której mowa  to nie ma z tym  żadnego problemu. Pan 
Dyrektor wpisuje to w projekcie organizacyjnym lub wcześniej przesyła pismo i to 
akceptujemy, ale tak, aby jedna szkoła drugiej szkole nie wchodziła w „paradę”. 
Chodzi o to, aby nie rywalizować tylko dobrze pracować na swoją pozycję każdy 
we własnym zakresie. Wstępnie profile w miarę dobrze zaczynają się układać  - 
piłka nożna, judo, tenis stołowy. Klasy tenisa stołowego w SMS na oś. Przyjaźń 
będą. Jestem za utworzeniem takiej klasy i nie ma żadnego problemu, aby takie 
klasy powstawały.  
 
Patryk Mochnacz 
 - Nie otrzymaliśmy dwa lata temu informacji zwrotnej dlaczego nie pozwolono 
nam utworzyć takiej klasy.  
 
Krzysztof Janicki 
 - We wtorek mieliśmy spotkanie z Panią Prezydent i Pani Prezydent powiedziała, 
że jest zielone światło na utworzenie takiej klasy. Jeżeli oczywiście będą chętne 
osoby, aby taka klasa powstała.  
 
Patryk Mochnacz 
 - W uzupełnieniu jeśli Pani pozwoli dwa lata temu nie pełniłem funkcji Dyrektora 
ZS nr 1.  
 
Anna Żemła – Krajewska 
 - Bardzo przykro mi usłyszeć taką wiadomość ze względu na to , że jestem 
olimpijczykiem. Jeżeli nie judo w tamtym okresie to dlaczego jako nauczyciele nic 
nie wiedzieliśmy na ten temat. Judo to nie jest tylko judo to jest samoobrona, 
dziewczęta można przygotować w różnym kierunku – siłowo na Akademię 
Wychowania Fizycznego. To nie byłaby klasa ogólnosportowa z naciskiem tylko 
na  judo. Judo jest tylko w jednym semestrze. Nie wiem skąd te obawy.  
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Anna Hetman 
 - Z tego co widzę jest zły przepływ informacji. Jeżeli Dyrektor otrzymuje 
informację z Wydziału Edukacji to powinniście Państwo o tym wiedzieć dlaczego 
tak , a nie inaczej. Trochę jest to niepokojące. Muszą być informacje 
przekazywane. Elementy judo w klasie ogólnosportowej to jest zupełnie coś 
innego niż klasa, która ma nacisk na judo.  
 
Nauczyciel ZS nr 1 
 - Klasa ogólnosportowa ma być alternatywą dla uczniów, którzy chcą 
kontynuować sport, a jednocześnie dziękuje się im w Klubie sportowym. Chcemy 
dać szansę takim osobom.  
 
Anna Hetman 
 - Rozumiem, że klasa ogólnosportowa  ma być nastwiona na ogólno sportowy 
rozwój bardziej pod kierunkiem nauczycieli czy trenerów danej dyscypliny niż 
konkretnej dyscypliny.  
 
Robert Bareja 
 - Wypowiem się jako Dyrektor szkoły, który prowadzi klasy sportowe w 
dyscyplinie piłka siatkowa. Klasy ogólnorozwojowe to jest bardzo dobry pomysł. 
Patrzę po swoich uczniach, którzy do tej pory kończyli klasę VI w dyscyplinie 
siatkówka. Siatkówka może pójść w dwóch kierunkach. Uczniowie muszą mieć 
odpowiednie przygotowanie merytoryczne jak również, aby osiągać wyniki to 
muszą mieć odpowiednie przygotowanie jeżeli chodzi o wzrost.  Przy młodszych 
klasach sportowych nikt nie jest w stanie zapewnić kiedy wzrost się zatrzyma. U 
takich uczniów pozostają chęci i pasja uprawiania sportu i nagle dla nich trzeba 
poszukać miejsca. W Polsce zajmujemy się szkoleniem osób, które mają 
predyspozycje do tego by być olimpijczykiem, grania w I lidze, zdobywania 
wyników. Oprócz tego jest II liga i uprawianie sportu dla pasji, przyjemności albo 
po to by być instruktorem, nauczycielem, trenerem. Patrząc po swoich uczniach 
do SMS idzie 20-50 % uczniów. Pozostali uczniowie chętnie jakiś sport by 
uprawiali. Utworzyliśmy KS JAJO – Jastrzębska Alternatywa Jastrzębskich 
Odrzuconych. Klub postał z inicjatywy trenerów, zawodników i rodziców. 
Uczniowie grają i biorą udział w rozgrywkach. Myślę, że klasy ogólnosportowe 
byłyby takim uzupełnieniem dla uczniów, którzy chcieliby uprawiać sport.  
 
Anna Hetman 
 - Panie Dyrektorze jeżeli zrobicie sobie tzw. dobry pijar i pojawi się więcej niż 
obowiązuje ustawa do klasy sportowej uczniów bo byłyby to dwa oddziały to 
jesteśmy jak najbardziej na tak.  
 
Patryk Mochnacz 
 - Bardzo dziękuję Pani Prezydent.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Do kiedy Dyrektorzy szkół muszą składać wnioski jeżeli chcieliby utworzyć 
klasę sportową? 
 
Patryk Mochnacz 
 - Do 28 lutego.  
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Anna Hetman 
 - Do końca kwietnia można jeszcze rozmawiać. 
 
Andrzej Matusiak 
 - Jeżeli faktycznie okazałoby się, że jest szansa utworzenia ośrodka 
olimpijskiego w tenisie stołowym to musiałyby powstać klasy sportowe tenisa 
stołowego. Najlepiej w bliskiej odległości Hali Omega. Czy byłaby taka możliwość, 
aby w ZS nr 1 powstała Szkoła Podstawowa z klasami sportowymi tenisa 
stołowego? 
 
Anna Hetman 
  - Trudno mi w tej chwili odpowiedzieć. Przez dłuższy czas były toczone rozmowy 
z Panem Kwietniem, Panem  Fajkusem i Dyrektorem ZSMS  w temacie klas 
sportowych o profilu tenisa stołowego w ZSMS. Klasy były już wpisane w 
projekcie organizacyjnym. Trzeba usiąść wspólnie i przedyskutować ten temat.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Jedno drugiemu by nie przeszkadzało. W tenisie stołowym mogłaby być taka 
możliwość, aby powstała jedna klasa w centrum miasta, a druga na oś. Przyjaźń. 
Jeżeli miałby powstać ośrodek przygotowań olimpijskich to sobie nie wyobrażam, 
żeby nie było funduszy związanych z inwestycjami, przygotowaniem obiektów. 
Przypomnę, że jest 5 dyscyplin w ramach rozwoju sportu – piłka nożna, 
siatkówka, hokej, judo, tenis stołowy. Musimy również wziąć pod uwagę, że 
ZSMS wymaga pewnych inwestycji chodzi o remont sali gimnastycznej 
(poszerzenie Sali) wówczas byłyby dwie sale.  
 
Nauczyciel ZS nr 1 
 - Mówił Pan o dyscyplinach wiodących, a czy miasto nie mogłoby spojrzeć na 
ościenne miasta  - w Pawłowicach, Rybniku, Wodzisławiu Śląskim, Cieszynie  
mamy koszykówkę, a w Jastrzębiu nie mamy koszykówki. Jeżeli byłoby poparcie 
z klubów o utworzenie klasy sportowej o profilu koszykówka czy byłaby szansa 
powstania takiej klasy? Mamy specjalistów w mieście, zawodników, którzy 
trenują w ościennych miastach, a mogliby trenować w naszym mieście.  Jest 
takie zapotrzebowanie.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Jeżeli młodzież przyjdzie spoza Jastrzębia do takiej szkoły to myślę, że jako 
miasto będziemy zadowoleni. Mówi Pan o Liceum? 
 
Nauczyciel ZS nr 1 
 - Nawet już od Szkoły Podstawowej.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Nie wiem czy do Szkoły Podstawowej ktoś by już uczęszczał.  
 
Nauczyciel ZS nr 1 
 - Zapotrzebowanie jest.  
 
Andrzej Matusiak 
 - W dyscyplinach, które wyznaczyliśmy są kluby , które prowadzą zajęcia z 
młodzieżą, ale mają seniorów. To była podstawa, aby nie zamykać się tylko na 
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juniorów. Jako Komisja Kultury i Sportu zastanawialiśmy się czy nie powinno być 
w mieście stypendium olimpijskiego. Możliwość wyselekcjonowania młodych 
juniorów, którzy są w kadrze Polski w dyscyplinach olimpijskich.  
 
Anna Hetman 
 - Jeżeli chodzi o klasę sportową o profilu koszykówka, to takie starania były już 
czynione. Dyrektor ZSMS chciał utworzyć klasę sportową o profilu koszykówki. 
Niestety nie udało się, bo nie było chętnych. Proszę Państwa po to jest tworzona 
strategia rozwoju sportu, aby to wszystko miało logiczną całość i podstawy do 
wychowania jakiegoś np. olimpijczyka. Mówiąc o klasach o profilu tenis stołowy 
czy koszykówka wolałabym, aby to było na takiej zasadzie tworzone, że 
Dyrektorzy między szkołami dogadają się ze sobą. Jeżeli jest propozycja z jednej 
szkoły, a w drugiej coś już się dzieje to musimy ustalić jak to będzie 
kontynuowane. Tworząc strategię chcemy stworzyć konkretną ścieżkę 
szkoleniową. Nie może być nic z przypadku. 
 
Andrzej Matusiak 
 - Chciałbym uzyskać taką informację gdzie w tej chwili są klasy sportowe i jakie 
oraz gdzie powstają klasy sportowe.  
 
Anna Hetman 
 - Rozumiem, że Państwo chcecie rozmawiać na temat powstania ośrodka 
szkolenia olimpijskiego w tenisie stołowym w szerszym gronie, ale musielibyśmy 
mieć więcej danych jeżeli chodzi o finansowanie. Jakie koszty ze strony miasta 
będą ponoszone? 
 
Andrzej Matusiak 
 - 25 stycznia szerzej w tym temacie będziemy rozmawiać. Na pewno to nie 
powstanie w tym roku, ale trzeba już podjąć działania w tym temacie.  
 
Robert Nowakowski 
 - Dwa lata temu chcieliśmy otworzyć klasę o profilu tenis ziemny bo mamy do 
tego warunki, ale Pan Naczelnik powiedział nam, że istnieje w Gimnazjum taka 
klasa i wycofaliśmy się z tego. Ujęliśmy tenis ziemny w klasie ogólnosportowej.  
 
Rada Sportu 
 
Michał Szelong 
 - Proszę Państwa jeżeli chodzi o funkcjonowanie Rady Sportu to jesteśmy na 
etapie finalizacji programu rozwoju sportu, turystyki i rekreacji do roku 2020 z 
założeniami do okresu 5 letniego. Myślę, że na następnym spotkaniu Rady Sportu 
będziemy musieli wprowadzić pod dyskusję klasy sportowe. Niektórzy działacze 
klubowi chcieli zachować pewną ciągłość jeżeli chodzi o proces szkolenia. Jeżeli 
chodzi o utworzenie centralnego ośrodka w tenisie stołowym to w przeszłości taki 
ośrodek funkcjonował w mieście. Zapleczem była SP nr 10. Wracając do pytania 
o uchwałę w sprawie utworzenia SMS w ZS nr 5 to odczytam Państwu fragment 
podręcznika licencyjnego na ten sezon II ligi piłki nożnej  - „Zespoły Młodzieżowe 
– wnioskodawca musi posiadać co najmniej 4 zespoły młodzieżowe z czego co 
najmniej jeden zespół młodzieżowy w kategorii U13, jeden zespół młodzieżowy w 
kategorii U15, jeden zespół młodzieżowy w kategorii U17, jeden zespół 
młodzieżowy w kategorii U19. Wszystkie zespoły młodzieżowe w przedziałach 
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wskazane w punktach od a do d muszą uczestniczyć w oficjalnych rozgrywkach 
lub programach zatwierdzonych przez PZPN rozgrywanych na poziomie 
krajowym, regionalnym lub lokalnym. Dopuszcza się prowadzenie zespołów 
młodzieżowych wnioskodawcy przez stowarzyszenia, fundacje lub ośrodki 
piłkarskie. Warunkiem koniecznym udzielenia zgody na taką formę prowadzenia 
zespołów młodzieżowych musi być pełna zależność personalna, organizacyjna i 
finansowa podmiotów prowadzących te zespoły do wnioskodawcy. Wnioskodawca 
ponosi całkowitą odpowiedzialność  za utrzymanie i funkcjonowanie podmiotów 
prowadzących jego zespoły młodzieżowe, a w szczególności za realizowanie w 
klubie programu szkolenia młodzieży o którym mowa w pkt. sO1, którzy brzmi – 
wnioskodawca zapewnia, że każdy zawodnik młodzieżowy uczestniczący w  
programie rozwoju młodzieży  ma możliwość kontynuacji kształcenia poza 
piłkarskiego np. uzupełniające  kształcenie szkolne ogólne lub zawodowe.” To 
jest moja odpowiedź w 50% prywatna, a w 50% jako Przewodniczącego Rady 
Sportu na pytanie – Czy SMS musi powstać. W przypadku tego całego procesu 
wnioski licencyjne GKS Jastrzębie składa do 20 kwietnia. GKS Jastrzębie na 
chwile obecną ma tylko grupy „pisklaków” czyli grupy naborowe , które nie 
uczestniczą w rozgrywkach i przede wszystkim nie są w tych kategoriach 
podanych przez PZPN. Na tą chwilę szkółka piłkarska ma porozumienie z klubem. 
Na III ligę to wystarcza. Natomiast na II ligę to porozumienie może być 
niewystarczające. 
 
Andrzej Matusiak 
- Jak to teraz technicznie będzie wyglądało - rezygnujecie Państwo z prowadzenia 
szkółki piłkarskiej MOSIR, która przejdzie pod GKS Jastrzębie? 
 
Michał Szelong 
-  Musi dojść do fuzji bo innej możliwości nie ma. Wszyscy zwodnicy w nowej 
nazwie szkółki muszą być scaleni w jednym systemie rozgrywkowym. SMS w ZS 
nr 5 ma być pierwszym krokiem do tego, żeby akademia powstała na bazie 
bliskości obiektów sportowych i kadry trenerskiej w tej szkole. 
 
Andrzej Matusiak 
- Jaka będzie nazwa? 
 
Michał Szelong 
-   To może być „Akademia GKS MOSIR Jastrzębie" uwzględniając historię 25 
letniej szkółki. Nie ma decyzji, żeby były jakieś nowe rzeczy uwzględnione. 
 
Iwona Rosińska 
-  Co ma pierwsze nastąpić - SMS czy porozumienie grup szkoleniowych? 
 
Michał Szelong 
-  Myślę, że jedno powinno iść w parze z drugim. 
 
Iwona Rosińska 
-  Jaki jest termin? 
 
Michał Szelong 
-  Do 20 kwietnia GKS Jastrzębie musi złożyć wszystkie dokumenty dot. licencji. 
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Andrzej Matusiak 
-  Muszą być 4 grupy piłkarskie. 
 
Michał Szelong 
-  Wymogów jest dużo. 
 
Andrzej Matusiak 
-   Czy my tym wymogom jesteśmy w stanie sprostać? Z młodzieżą nie widzę 
problemu. Czy stać nas na utrzymanie II Ligi? Jak wygląda przygotowanie 
stadionu do II ligi? 
 
Michał Szelong 
-  Jeżeli chodzi o stadion to robimy wstępne analizy. Pewne rzeczy trzeba będzie 
zmodernizować i poprawić. 
 
Zofia Florek 
-  Jesteśmy na etapie remontowania szatani, które są pod kątem II ligi. Bierzemy 
pod uwagę sugestie zarządu, które wyniknęły po meczach pucharowych. 
Będziemy przenosić na druga stronę ławki dla zawodników rezerwowych. 
 
Michał Szelong 
-  Jeżeli chodzi o sytuację finansową klubu GKS Jastrzębie to nie mamy takiej 
wiedzy. 
 
Mirosław Kolb 
-  Kiedy będą jakieś informacje z Kuratorium  jeżeli chodzi o SMS w ZS nr 5? 
 
Anna Hetman 
-  Nie mamy jeszcze żadnej informacji. 
 
Andrzej Matusiak 
-  SMS nie jest związany z licencją na II ligę. 
 
Michał Szelong 
-  Wracając do strategii rozwoju sportu to chcemy zaznaczyć , że GKS Jastrzębie 
powinien mieć podpisane umowy z prywatnymi szkółkami piłkarskimi. Jeśli 
szkółki otrzymują środki finansowe z miasta na procesy szkoleniowe to zawodnik 
powinien być monitorowany. 
 
Andrzej Matusiak 
-  Wiemy, że kluby piłkarskie działające w Moszczenicy, Bziu , czy Szerokiej 
muszą istnieć bo to jest jedyna szansa dla młodzieży z sołectw, aby dostać się do 
sportu. Ważnym elementem jest to że instruktor podlegający pod klub piłkarski 
będzie prowadził zajęcia beż obciążania klubu. Instruktorzy byliby opłacani przez 
MOSIR tak jak do tej pory i na pewno byliby w stanie wyłapać młodzież, która 
mogłaby rozpocząć naukę w klasie sportowej. Ważne jest opłacanie instruktorów 
w klubach typu LKS. GKS Jastrzębie ma obiekty za darmo, a LKS muszą sobie 
swoje boiska utrzymać. 
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Michał Szelong 
-   To jest ich decyzja. „Orzeł Moszczenica" nie miał boiska, a teraz może 
korzystać z boiska przy ul.  Kościelnej. „Zryw" Bzie mając problemy z boiskiem 
rozmawiało ze mną w listopadzie czy mogą zagrać dwa ostatnie mecze na 
sztucznej trawie - mówiłem, że nie ma żadnego problemu. W okresie zimowym 
wszystkie zespoły grają mecze sparingowe na ul. Kościelnej. Do tego dochodzą 
grupy młodzieżowe. W miarę możliwości pomagamy. 
 
Andrzej Matusiak 
-  Czy instruktorzy będą dalej opłacani przez MOSIR? 
 
Zofia Florek 
-  W budżecie nie mamy takich środków. 
 
Ewa Gutowska 
-  Środki finansowe jeżeli chodzi o kadrę trenerską kluby sportowe przedstawiają 
w ofercie na realizację zadań publicznych. My mamy trenerów wykazanych w 
ofertach. Kluby piszą o realizacji zadania publicznego. Zadanie, które 
dofinansowujemy musi być w całości. Musi to być z jednego źródła. Można 
wystąpić o całość wynagrodzenia dla trenerów. 
 
Michał Szelong 
-  Chodzi o to, że trenerzy nie pracują dla nas , pracują dla klubu, a my jesteśmy 
tylko płatnikiem. Jest zmiana stawki minimalnej. To wszystko musi być 
wyliczone. Sygnalizowałem już, abyśmy dawali kwotę ryczałtową. Osobiście 
byłbym za tym, aby to przeanalizować. 
 
Ewa Gutowska 
-  Nie może się to powielać. 
 
Ryszard Piechoczek 
-  Jakie są gwarancje realizacji i wdrożenia strategii sportu i kultury? Jak Rada 
Kultury zapatruje się na to, aby jastrzębskie zespoły mogły funkcjonować w 
mieście? 
 
Robert Bareja 
-  Dyskutowaliśmy na ten temat. Chcielibyśmy na nowo reaktywować jastrzębski 
festiwal kultury. Na festiwalu mogli się zaprezentować twórcy w różnych 
dziedzinach. Jeżeli chodzi o Radę Kultury to cała strategia jest bardzo 
obiektywna. W skład Rady Kultury weszli twórcy kultury którzy tworzą w innej 
dziedzinie (plastyka, muzyka, taniec, literatura). Mamy szeroki pogląd na 
działalność kultury. Nikt z nas nie preferuje konkretnego działania. Zależy nam 
na tym, aby kultura rozwijała się, poziom był coraz większy. Jeżeli chodzi o tzw. 
„perełki" to np. Przemysław Strączek ,który zaczyna być już znany na Świecie. 
Coraz popularniejszy staje się festiwal jazzowy, który promuje miasto, kształtuje 
artystyczny gust, promuje twórców. Wielki potencjał jest w młodych ludziach. 
Nasza Rola jest taka, aby stworzyć jak najlepsze warunki do rozwoju dla 
artystów. 
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Ryszard Piechoczek 
-  Podam przykład Parku Zdrojowego gdzie w sezonie grają zespoły z całej Polski. 
Fajnie byłoby, aby zaprezentowały się jastrzębskie zespoły. Ostatnio w MOK-u 
był koncert Opery Śląskiej, a zastanawiałem się czy nie mogliby na takim 
koncercie wystąpić muzycy Państwowej Szkoły Muzycznej? 
 
Robert Bareja 
- Jedno drugiego nie wyklucza. Prezentujemy to co mamy, ale Jastrzębie musi 
zobaczyć również co dzieje się poza Jastrzębiem. Jastrzębskie zespoły występują 
w mieście np. w czasie wakacji mamy muzyczne środy w Parku Zdrojowym. 
 
Agnieszka Cichoń 
- Mieliśmy spotkanie ze wszystkimi młodymi artystami z Jastrzębia. Pracujemy 
nad tym, aby zrobić bazę artystów w mieście. W Parku Zdrojowym dużo się 
dzieje. Dodam, że Jastrzębie bardzo dobrze prezentuje się w tańcu. Jeździmy na 
Mistrzostwa   Świata,   Europy , Polski. Wszyscy o nas mówią. 
 
Robert Bareja 
- Jesteśmy po spotkaniach branżowych z miastami partnerskimi i planowane są 
w mieście Dni Karviny, Havirzowa i Jastrzębia. Jest to wymiana kulturalna. 
 
Ad. 4 
 
Sprawy bieżące: 
 
•     Projekt uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej nr 3 
wchodzącej w skład Zespołu Szkół Mistrzostwa Sportowego z siedzibą w 
Jastrzębiu-Zdroju przy ul. Piastów 15 w Szkołę Podstawową nr 3 Mistrzostwa 
Sportowego 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za - 4, przeciw - O, wstrzymujących się -O. 
 
•     Pismo Polskiego Związku Tenisa Stołowego w sprawie możliwości powołania 
Ośrodka Szkolenia Stacjonarnego w tenisie Stołowym, 
 
Komisja zajmie się pismem 25 stycznia na dodatkowym posiedzeniu Komisji 
Kultury i Sportu. 
 
•    Odpowiedź na wnioski Komisji z dnia 15 grudnia 2016 r. Komisja przyjęło 
pismo do wiadomości.  
 
Ad. 5 
 
Wolne głosy i wnioski  
Proponowany wnioski Komisji : 
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Wniosek nr 1 
Komisja wnioskuje o utworzenie oddziału sportowego o profilu ogólnosportowym 
dla I Liceum Ogólnokształcącego im. Stanisława Staszica przy Zespole Szkół nr 1 
w Jastrzębiu-Zdroju. Pismo Dyrektora Zespołu Szkół nr 1 w załączeniu. 
 
Wniosek nr 2 
Komisja wnioskuje o zabezpieczenie w miarę możliwości dodatkowych środków 
finansowych dla Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji z przeznaczeniem dla 
trenerów LKS-ów. 
 
Wnioski zostały przyjęte głosami: za - 4, przeciw - 0, wstrzymujących się 
- 0. 
 
Ad. 6 
Przyjęcie protokołu z 24 listopada oraz 15 grudnia 2016 r. 
 
Protokół z 24 listopada 2016 r. został przyjęty głosami: za - 4, przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 
 
Protokół z 15 grudnia 2016 r. został przyjęty głosami: za - 4, przeciw - 0, 
wstrzymujących - 0. 
 
Ad. 7 
 
Zakończenie posiedzenia 
 
Przewodniczący Komisji podziękował wszystkim za przybycie po czym zakończył 
posiedzenie. 
 
Protokołowała                                                              Przewodniczący Komisji   
Monika Dulewicz                                                               Mirosław Kolb 
 
 


